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Lasteaed Õnneseen 
pidas möödunud nä-
dala reedel lauluväl-
jakul suurejoonelise 
kuningriigipeo.

Milvi Kapaun

Ilmataadi pahurat tuju 
trotsides marssis lasteaia 
õukonna rongkäik lippu-
de lehvides lõbusalt Õnne-
seene lossist lauluväljaku-
le kuningat tervitama. Tõl-
la koos kuningaga (Hannes 
Kaljujärv) sõidutasid ku-
ningamuusika saatel laulu-
väljakule õukonna narrid. 
Kõrgestisündinud valitse-
jat turvasid neli valvurit, 
vahtkonna vahetuse tsere-
moonia toimus kuningliku 
etiketi kohaselt.

Kuningriigi alamate ja 
õukonnategelaste tutvus-
tamisel ning tähtsate tege-
miste äramärkimisel män-
gisid õukonnamuusik Mal-

le hoogsa taktilöömise saa-
tel kuninglikku signatuu-
ri väikesed trompetistid 
Karl ja Johan. Tähtsal tse-
remoonial lugematu arv 
kordi tunnusmeloodiat pu-
huma pidanud vaprad pa-
sunapoisid võitsid südika 
esitusega kõigi kohalolnu-
te heakskiitva poolehoiu ja 
pälvisid tunnustuse kunin-
galt endaltki.

Tuju hoidis üleval narri-
de Kersti, Lea, Veiko, Kül-
li, Maire ja Niina kisakoor. 
Kirev narrideseltskond tut-
vustas kuningale ka mood-
sat tervise turgutamise vii-
si – naeruteraapiat.

Päikesejänkud
Kuninga audientsil käis 

üksteist Õnneseene pe-
ret, kes näitasid oma os-
kusi, kuidas kuningriigile 
kasulik olla ning oma ku-
ningale rohkem au ja kuul-
sust tuua. Kuningriigi ala-

maid esitlesid peanarrid 
Ruth ja Aigi. Õukonnale 
jagasid kirjatarkust Müra-
karud, looduse ilu ja ini-
mestele rõõmu olid tooma 
tulnud Tähetäpsid, Õuna-
jussid esitasid loo selllest, 
kuidas nad rõõmsalt möö-
da kuningriiki ringi veere-
vad, Pähklipurejad räppi-
sid pähklitest välja tarkuse, 
headuse ja armastuse, Pal-
lipõnnid lubasid kuninga-
le hoolsalt õppida, et “tar-
gemaks saaks põnni pea”. 
Tervisejütsid propageeri-
sid kuningriigis eestimaist 
ja tervislikku toitu, Meist-
rimehed nõelusid terveks 
kuningriigi katkise raha-
koti, Naerupõnnid hoia-
vad kuningriigirahva näod 
alati naerul, Trikimeistrid 
õpivad ise ja õpetavad ku-
ningriigi alamaid trikita-
des. Vandersellid tõid ku-
ninga ette kirju seltskon-
na uusi alamaid kollidest 

pärismaalasteni, kelle nad 
oma reisiteel olid leidnud 
ja kodustanud.

Kõige muljetavaldavam 
oli aga Õnneseene õukon-
na Päikesejänkude pere et-
teaste. Jänkude tantsu ja 
regilauluga “Päike paistab 
lapse peale” võluti kogu 
päeva kuningriigi taevast 
varjutanud tumedate pilve-
de tagant välja taevasina ja 
särav päikesekera.

Audients emadele
Audientsi lõpus teavitas 

kuningas oma rahvast sel-
lest, et tseremoonia on te-
gelikult pühendatud ema-
depäevale ning palus ko-
gu kuningriigi rahval püsti 
tõusta ja lausuda kolm kor-
da südamest “Ema, ma ar-
mastan sind!”. Kuninga et-
tepanekul lauldi üheskoos 
emadele “Mu koduke on 
tilluke”. Enne lahkumist 
pajatas kroonitud pea veel 

südamliku loo sellest, kui-
das iga laps sündides en-
dale hea kaitsva ingli saab, 
kelle nimi on ema.

Õnneseene mudilas-
tel olid emadele valmista-
tud ka üllatuskingitused – 
kaelaehted. Eriline kingi-
tus seati ümber ema kaela 
koos tänukallistusega.

Kui kuningas oli tõllas 
lauluväljakult minema vee-
retatud, algas Õnneseene 
kuningriigi perede ja õu-
konna ühistants.

Õukonnamuusikud olid 
Malle ja Tiina, valvuripii-
gad olid Ave, Eve, Urve ja 
Eva. Selle eest, et kuning-
riigipidu üle terve kuning-
riigi kostaks, hoolitses he-
litehnik Jüri. Päevapiltnik 
oli Kayvo.

Õnneseene näitemän-
gupäevade DVD-sid jaga-
sid viiekümne kuldna eest 
kroonikud Hellika ja Anu.
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Tänavad on 
liikluseks 
suletud

22. ja 23. mail on El-
va taas jalgratturite pä-
ralt. Laupäeval toimub 
tänavasõit, pühapäeval 
rattapäev. Seoses võist-
luste korraldamise-
ga on ka liikluses mit-
meid ümberkorraldusi. 
Ürituse korraldajad va-
bandavad tekkida või-
vate ebamugavuste pä-
rast ja loodavad mõist-
vale suhtumisele. Täp-
sem info tänavate sul-
gemise kohta lk 3. 

Elva Jalgrattaklubi 
Velorõõm, Elva Spordiliit

Õnneseen pidas õukonnapidu

Fraktsionärid arutasid 
taas Elva teravamaid 
probleeme. Lk 2

Olulisi asju näeb 
vaid südamega. 
Lk 3

Elvas tuleb 
kompostimise 
infopäev

Aiapidajad teavad, et 
paljud biojäätmed so-
bivad komposteerimi-
seks, mis annavad mul-
lale tagasi elujõu. Seega 
on see väärtuslik ma-
terjal, mida ei tasu nii-
sama jäätmejaama viia, 
vaid kasutada ära oma 
majapidamises. 

Alates 2013. aastast 
kohustab Jäätmeseadus 
biolagunevad jäätmed 
olmejäätmetest eralda-
ma ka kortermajades. 
Kaasaegsed kompostrid 
võimaldavad seda teha 
üsna mugavalt, paigal-
dades kompostri kasvõi 
kortermaja trepikotta 
või keldrisse. 

Mida ja kuidas kom-
postida, millised kaas-
aegsed kompostrid väl-
ja näevad, kuidas tööta-
vad ja palju maksavad, 
kõigest sellest räägitak-
se aianduse ja mesindu-
se seltsi ja Käärdi aren-
dusseltsi korraldatud 
ühisel kompostimise 
infopäeval, mis toimub 
teisipäeval, 18. mai õh-
tul kell 18 aianduse ja 
mesinduse seltsi saalis 
ja maja taga õues pre-
senteerib oma kompost-
reid Biolan. Oodatud on 
kõik huvilised, eriti aga 
kortermajade elanikud, 
kes seni pole komposti-
misega kuigipalju kok-
ku puutunud. EPP

Helisev horoskoop 
astub rahva ette. 
Lk 5

ELVA
SÜNNI-
PÄEVA-
KUU

15. mail kell 11 Rammumees 2010 lauluväljakul, 
kell 18 muuseumiöö Tartumaa muuseumis, 
kell 19 harrastusteatri esietendus “Lihtsad ja ilusad” matkakeskuses
16. mail kell 11 südametervisepäev Tartumaa tervisespordikeskuses, 
kell 19 harrastusteatri etendus “Lihtsad ja ilusad” matkakeskuses
16. maini Marta Rannati maalinäitus Sinilinnus
17. mail kell 17 avatakse linnaraamatukogus näitus “Kirjanik Elva mändide alt”
20. mail kell 18 loevad Sinilinnu kohvikus tuntud elvalased oma lemmikluulet
23. mail kell 15 Sinilinnus segaansambli “Helisev horoskoop” kontsert 
“Jälle algab kõik, algab uuesti”

Õukonna narrid sõidutasid lahkudes kuningriigi alamatele sõbralikult lehvitanud majesteedi peoplatsilt tähtsaid riigiasju ajama. Foto: Milvi 
Kapaun
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Ei tea, kas Elva rah-
val pole probleemi 
või ei usu inimesed, 
et ühe volikogu frakt-
siooniga kohtumisel 
räägitu linnas mida-
gi ka reaalselt pare-
maks muudaks, iga-
tahes oli teisipäeva-
sel kohtumisel rah-
vast vähem kui kut-
sujaid.

Sirje Veldi

Arutelu toimus siis-
ki, küll peaasjalikult Aare 
Andersoni, Tõnu Aigro, 
Fred Koppeli ja Ain Pedaku 
vahel, kuid sõna said sek-
ka öelda ka paar linnakoda-
nikku.

Prügi ämber
Olulisema teemana see-

kordsel kohtumisel võe-
ti üles jäätmekäitlus. Arva-
ti ka, et riigile ja seadusloo-
mele võiksid rohkem sur-
vet avaldada omavalitsus-
liidud, sest probleemid on 
enamasti igal pool sarna-
sed. Ei jäetud tunnistama-
ta ka omi vigu, sest neljast 
volinikust kolm istusid voli-
kogus ka eelmise koosseisu 
ajal, kui tehti linnale olulisi 
otsuseid.

Tõnu Aigro oli sunnitud 
tunnistama, et ei osanud 
paar aastat tagasi ette nä-
ha probleeme, mida korral-
datud jäätmeveokonkurss 
Elvas kaasa tõi. Ain Pedak 
aga leidis, et volikogu liik-
med ei jõuagi alati süvene-
da kõikidesse eelnõudesse, 
mida linnaametnikud kok-
ku panevad ja arvas, et vo-
likogu saab ka oma tehtud 
otsuseid vajadusel muuta.

Tõnu Aigro leidis, et sea-
dust ei olegi vaja muuta, 
vaid kasutada kõiki seadu-
ses olevaid võimalusi ja mit-
te alluda firmade survele. 
Tema sõnul oleks veosage-
dusega korra kuus rahul ka 
praegu korra kvartalis ve-
du nõudvad eramajade ela-
nikud, kui linn oleks omalt-
poolt nõudnud jäätmefir-
malt paindlikumat koti- ja 
konteinerimajandust ja oda-
vamat hinda. Sest lõppude 
lõpuks teeb hanketingimu-
sed linn, kes fraktsionäride 
arvates laskis end, ilmselt 
küll mitte linnarahvale pa-
ha soovides, firmadel mani-
puleerida.

Tõdeti, et tänaseks on El-
va linnale jäätmerong mõ-
neks aastaks läinud, sest le-
pingud on allkirjastatud, 
kuid usuti siiski, et linn 
võiks kutsuda Veolia juhid 
ümarlauda ja katsuda tin-
gimusi leebemaks kaubel-
da. Ühe argumendina võiks 
firmale mõjuda praeguseks 
linnas tekkinud olukord, 
kus paljud majaomanikud 
on taotlenud vabastust kor-
raldatud jäätmeveost ja sel 
moel jääb jäätmefirma il-
ma oodatud kasumist. Lin-
navalitsuse võimuses peaks 
olema panna need 300 ini-
mest, kes on praegu vabas-
tuse saanud, maksma väik-

semat hinda, kui Veolia ka 
omalt poolt järelandmisi 
teeb.

“Praegu on kõik ämbris, 
firma ise ka, sest ta on pal-
judest klientidest ilma jää-
nud,” leidis Anderson.

Pedaku arvates puudub 
linnavalitsusel praegu ta-
he paremate tingimuste üle 
kaubelda, loodetakse sel-
lele, et küllap rahvas pika-
peale maha rahuneb ja ko-
gu süsteem iseenesest paika 
loksub. Pedak leidis, et see 
on hea oskus, kuidas kõik 
olulised teemad sedaviisi 
maha võetakse. “Kui rahvas 
on väga rumal, siis ta jääbki 
rahule,” arvas Pedak.

Andersoni arvates ei kao 
aga miski niisama ära, pi-
gem kerkivad mingil ajal 
uuesti ja palju teravamalt 
päevakorrale. Tema arva-
tes pidi selliste tingimuste 
väljatöötamisel olema män-
gus firmapoolne mõjutami-
ne, kuid ametnik peaks ik-
ka seisma inimeste eest. Sa-
mas usub ta, et see ei tul-
nud pahatahtlikkusest. 
“Olime viimaste hulgas, kes 
sellega liitusid, naaberval-
dadest oleks ju saanud kü-
sida, kuidas olid tehtud le-
pingud ja teatud kogemus 
oli olemas ka hindade osas,” 
ütles Anderson.

Kes on linnas 
peremees?

Seesama küsimus ker-
kis üles ka vee- ja kanalisat-
siooniprojektiga seoses.

Fraktsionäride arvates 
tuleks linnal palgata oma-
poolne järelvalve, mis tu-
leks linnale kordi odavam 
kui hiljem viletsa kvalitee-
diga tehtud tööd ümber te-
ha. Keegi peaks linnas kont-
rollima ka seda, kuidas töid 
tehakse ja kas tööde käi-
gus ka midagi sellist ära ri-
kutakse või lõhutakse, mil-
le korda tegemist ei ole pro-
jekttööde hulgas ette näh-
tud, nagu näiteks liiklus-
märkide mahasõitmine, 
mille puhul on hiljem ras-
ke tuvastada, kas seda tegi 
ehitusfirma või keegi teine. 
Pedaku sõnul oleks niiviisi 
võimalik käigu pealt ja pi-
sut raha juurde makstes ära 
lahendada ka mõned jooks-
valt olulised probleemid.

“Merko ja WaterSeriga 
on mul kogemus selline, et 

kui oled ise piisavalt asi-
ne ja asjatundja, siis on ala-
ti võimalik saavutada kok-
kulepet, et te peate tegema 
selle ja selle, aga tehke see 
ka ära,” ütles Aigro. “Väike 
kõbin ja tehakse ära. Väike 
raha peab olema, kulu on 
kulu, pead selle hüvitama, 
aga eraldi tehtuna oleks see 
palju kulukam. Aga ma ei 
saa aru – seda nagu karde-
takse teha.”

Kultuur, sport ja tühjad 
majad

“Elva on selline linn, kus 
kinomajas tehakse kultuuri 
ja kultuurimajas tehakse ki-
no,” ütles Pedak.

“Kultuuri eripära on sel-
les, et kultuuri teevad igal 
pool fanaatilised hullud. 
Siis sünnivad väärtused, 
mida on võimalik nautida,” 
leidis Aigro. “Aga kui seda 
tehakse nii öelda bürokraa-
di kombel, tullakse kohale 
selleks, et on vaja kohal ol-
la, siis pole ei kultuuri ega 
kunsti.”

Pedaku ja Aigro arva-
tes ei saa kultuuri puhul ol-
la põhjuseks kultuurima-
ja puudumine. “Hea kui see 
on olemas, aga sajaprotsen-
diliselt seda vaja ei ole. Meil 
on koolimaja, keldrisaalid 
jne. Kultuuri saab teha igal 
pool,” arvas Pedak.

Pedaku arvates on Elvas 
üldse nii, et siia ei tasu in-
vesteerida.

“Sa näed, et rahvast ei 
käi, tööstus võibolla tasub 
ära, aga hotellid ja meele-
lahutus...” arutles Pedak. 
“Tegime kolme aasta peale 
kolm lasteaeda ja raamatu-
kogu, aga midagi uut pole 
linna praktiliselt juurde tul-
nud. Kui nüüd tervisespor-
dikeskus ehitab omale riigi 
toel spordihoone, siis võib 
Elva selle tennisehalli mõt-
te maha matta...”

Aigro ja Pedak heitsid ki-
vi kultuuritöötajate kapsa-
aeda, kes ei oskavat korral-
dada ja organiseerida oma 
üritustele publikut ja pole-
vatki täissaalidest huvita-
tud, kuna neil on olemas 
linna toetus.

“Viimane näide oli Tõ-
nis Mäe kontsert koolima-
jas, mis läks täismajale ja 
kohti jäi puudugi. Samas oli 
Tõnis Mäe kontsert jõulude 
ajal kultuurikeskuses, mis 

tõi kokku vaid 40 inimest,” 
ütles Pedak.

Andersoni arvates on El-
vasse kultuurimaja siiski 
vaja. Jutuks tuli ka punane 
telliskivist maja Arbi järve 
kaldal, mille linn omal ajal 
saja tuhandega kohalikule 
ettevõtjale Rein Abelile ma-
ha müüs koos kohustusega 
see valmis ehitada, mis jäi 
aga tegemata. Samamoo-
di ootab investeeringuid nn 
Aino Kalda maja, mis omal 
ajal läks samuti koos kohus-
tustega Sportlandi omani-
kule Are Altrajale, kes on 
aina lubanud sinna ehita-
da küll hotelli küll mida-
gi muud – seni teostama-
ta. Tühjalt seisab ka raeko-
ja vastas olev krunt, mille 
omal ajal sai endale ettevõt-
ja August Vester.

“Vennad ahmisid oma-
le kõik kätte ja siis ükskord 
sai jõud otsa,”  ütles Aigro. 
“Ja vot nüüd ei tihka ära ka 
anda. Tahetakse selle pealt 
hirmsasti teenida ja on-
gi häda käes. Sellise raha 
eest, mida Vester oma krun-
di eest küsib, ei osta talt se-
da keegi. Käisime spetsialis-
tiga punast maja vaatamas. 
Selgus, et on nii tugev ma-
ja, pole küsimust, et seda ei 
saaks lõpuni ehitada. Aga 
nüüd tuleks linnal selle ta-
gasi ostmiseks laduda väl-
ja miljoniline summa. Mina 
leian, et kui ostetakse hoo-
ne või krunt koos kohustu-
sega investeerida ja seda le-
pingupunkti ei täideta, siis 
tuleks ostumüügileping an-
nulleerida ja linnale tagasi 
nõuda. Seda aga pole teh-
tud.”

Aare Andersoni sõnul tu-
leb omanikke loomulikult 
survestada, kuid see on pi-
dev protsess ja niisama ei 
toimu midagi.

Lõpuks jõudsid mehed 
tõdemuseni, et kuniks meil 
on poliitiline linnapea, ei 
juhtu midagi.

“Kui linnapea oleks ad-
ministraator, küllap me seal 
volikogus siis nõuaksime ka 
üht kui teist ja kolmandat,” 
ütles Aigro. “Aga praegu on 
linnapea täiesti poliitiline 
kuju. Ta ei lähe oma nahaga 
iialgi turule, et tagasi võita 
seesama hoone [pooleliolev 
kultuurimaja] või mis iga-
nes. See piirkond on tead-
mata ajaks maha maetud.”

Fraktsiooni kõnetund 
siiski ära ei jäänud

UUDISED

Meeste terviseliiku-
mine “Mehed liikuma 
2010”, Tartu Maavalit-
sus ja Tartumaa Spordi-
liit kutsuvad Tartumaa 
mehi ja meeste tervisest 
hoolivaid naisi osalema 
26. mail Elvas, Tartu-
maa Tervisespordikesku-
ses toimuval Tartumaa 
meeste tervisefoorumil.

Ekraanil ja auditooriu-
mis saavad sõna meeste-
arst Kristo Ausmees, saa-
tejuht Tarmo Leinatamm, 
südamearst professor 
Margus Viigimaa, näitle-
ja Hannes Kaljujärv, riigi-
kogulane Sven Sester ja 
omavalitsusteliidu tegev-
direktor Jaan Õunapuu.

Foorumi päevakava on 
lisatud ja leitav ka aadres-
silt www.mehedliikuma.

ee/tartumaa. Tartumaa 
tervisekeskusest loe täp-
semalt www.tervise-
sport.ee.

Pane ennast fooru-
mile  kirja tartumaa@ 
m e h e d l i i k u m a . e e  
või telefonil 5343 4061 
(Lea Saul).

Samas on võimalus 
registreeruda osalejaks 
meeste terviseliikumise 
Tartu maakonna aktiiv-
grupi liikmeks, mis eel-
dab soovi muuta või toe-
tada oma tervisekäitu-
mist ja aktiivselt osaleda 
erinevatel terviseüritus-
tel Eestis 2010 jooksul.

Lea Saul,   
Tartu Maavalitsuse tervise-

edenduse peaspetsialist

Osale Tartumaa meeste 
tervisefoorumil!

Kui teil Elvas pärast 
kella kuut ringi liikudes 
tekib vajadus kempsus 
käia, siis on selleks vaid 
üks koht – Olerexi tankla 
Valga maanteel.

Matkakeskuse (jaama-
hoone) ootesaal suletak-
se tööpäevadel juba kell 
18, laupäeval kell 16 ja 
pühapäeval kell 15. See-
ga Elvast bussiga läbisõit-
jail tuleb sellega arvesta-
da. 

Turismitöötaja Merili 
Aasma kinnitas, et nä-
dala sees on jaamahoo-
ne vaikne alates poole 
kuuest õhtul, kui läheb 
viimane rong. Ainukesed 
tualetikasutajad on ena-
masti bussijuhid. Näda-
lavahetustel on vaiksem 
päeval, pärast kella kah-
te, ent kõik sõltub ka hoo-
aegadest ning kõik päe-
vad ei ole ühesugused.

Elva abilinnapea Too-
mas Järveoja ütles, et 
linn ei näe praeguses ma-
janduslikus situatsioonis 
võimalust jaamahoone 
ootesaali pikemalt lahti 
hoida.

Ka Konsumis ei saa 
enam õhtuti tualetti ka-
sutada, sest jaanuarist on 
kohvik avatud vaid kel-
la 17ni. Ja kui on kinni 
kohvik, siis ei pääse ka 

kempsu.
Elva Tarbijate Ühistu 

kaubandusdirektor Juta 
Paurson selgitas, et koh-
viku hilisem lahtioleku-
aeg ei olnud ühistule ren-
taabel, sest õhtuti ko-
gunesid sinna noored ja 
nii mõnigi potentsiaal-
ne kohvikukülaline jät-
tis seetõttu samuti koh-
vikust saiakese ja kohvi 
ostmata. Alkoholimüük, 
mis oleks tulu tootnud, ei 
olnud aga Konsumi koh-
viku eesmärk.

Paurson ütles, et ühis-
tul on plaan kohvik sep-
tembrist üldse sulgeda. 
Vetsud ära ei kao, vaid 
tulevad teise kohta, sinna 
kus varem oli fotopood, 
ja hakkavad lahti olema 
sama kaua kui Konsum. 
Kohvikuruumid rendib 
ühistu ilmselt Smart Pos-
tile, kellega hetkel käi-
vad veel läbirääkimised. 
Ära kaob infopunkt, mil-
le asemele tuleb üks lisa-
kassa.

Seega läheb kesklinnas 
olukord paremaks, kuid 
bussireisijaile ja bussijuh-
tidele, kes kohalikke olu-
sid ei tunne, jäävad endi-
selt metsapeatused, nagu 
vanal heal ajal. 

EPP

Hiline bussireisija Elvas  
kempsu ei saa

Maja Arbi järve kaldal, mis omal ajal müüdi Rein Abelile saja tuhande krooni eest, on 
kui nukker ausammas Elva kultuurielule, mis ei vääri isegi oma maja. Foto: arhiiv
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Möödunud laupäeval Si-
nilinnu ümbruses toimu-
nud Elva kodukandipäev 
midagi väga uut ja põne-
vat ei pakkunud. Pigem oli 
see taidlusülevaatus, and-
maks esinemisvõimalusi 
oma tantsijatele ja laulja-
tele ning näitamaks teiste-
le kollektiividele oma het-
ketaset.

Kultuurikeskuse spet-
sialisti Lea Kurvitsa sõnul 
on nad püüdnud hoida tra-
ditsiooni, mille tähtsust ei 
saa ka alahinnata. Elvala-
sed teavad, et sel päeval on 
kellatornijooks, laat ja oma 

kultuurikollektiivide kont-
sert, õhtul saab jalga kee-
rutada ja kogu päev lõpeb 
ilutulestikuga. Samas on 
olnud jutuks nii kodukan-
dipäeva toimumise koha 
kui ka päeva ülesehituse 
vormi muutmine, kuid seni 
pole seda juletud teha.

“Tänavu taaselustasime 
traditsiooni, et sünnipäe-
val pakutakse ka sünnipäe-
vatorti. Viimati pakuti tor-
ti linna juubelisünnipäeval 
kaks aastat tagasi, nüüd ta-
haks selle traditsiooniks 
muuta,” ütles Lea Kurvits.

Elva linna kümnekilose 

sünnipäevatordi valmista-
sid Ego kondiitrid.

Lea Kurvitsa sõnul an-
nab traditsioonilises mal-
lis veidi mängida esinejate-
ga. Sel aastal oli laval uus 
kollektiiv, muusikakooli 
akordionistide ansambel, 
keda kodukandipäeval va-
rem pole olnud. Külalis-
esinejaks oli Tartu maaüli-
kooli rahvatantsuansambel 
Tarbatu. Pisut enne kella 
kolme tutvustas Nupu kes-
kuse treener Karin Rebane 
Zumbat, mida said kõik hu-
vilised kaasa tantsida. Va-
rasematel kodukandipäe-

vadel ei ole näinud ka kol-
lase põllega linnapea Reno 
Laidret koos meeskonnaga 
rahvale tasuta pannkooke 
küpsetamas ega Lionseid 
oksjonit pidamas. Seekord 
koguti 2300 krooni andeka 
õpilase stipendiumiks. Laa-
dalised panid nahka kolm-
sada linnapea toimkonna 
küpsetatud pannkooki.

Kodukandipäeva soosis 
ka esimene tõeliselt soe ke-
vadilm. Ja Elva sünnipäe-
vaüritusi jagub veel paa-
riks nädalaks. 

EPP

Kodukandipäev kulges ka 
sellel aastal traditsiooniliselt

Ja nüüd tantsime kõik Zumbat! Karin Rebane näitas ette, kuidas. Foto: Milvi Kapaun

Kui aprilli lõpus tant-
sis kogu Eestimaa 
mõne rahvamuusi-
ku saatel Kaera-Jaa-
ni, siis järgmisel pü-
hapäeval kutsutak-
se kõiki eestimaalasi 
ühismeditatsioonile, 
mis toimub ühel ja 
samal päeval ja kel-
laajal Tallinnas Vaba-
duse platsil ja palju-
des paikades üle Ees-
ti, sealhulgas ka El-
vas, Murumuna laste-
aia saalis.

Sirje Veldi

23. mail kell 11 tant-
sib suur osa eestimaalasi 
saksa spirituaalse heliloo-
ja Karuneshi muusika saa-
tel ja püüab luua enese üm-
ber püha vaikuse ruumi, et 
tunda oma südamesoove ja 
-tukseid.

Ühiselt mediteerima 
oodatakse kõiki Eestimaa 
inimesi, nii lapsi, noori kui 
täiskasvanuid, kes soovivad 
oma armastust kogu maail-
maga jagada ja kuulutada 
südame häält.

Karunesh on üks tuntu-

maid New Age heliloojaid. 
“Muusika on keel, mida 
mõistavad kõik, sõltumata 
kultuurist, religioonist või 
uskumustest. Selle rütm 
toidab meie keha, meloodia 
soojendab südant ja tekkiv 
õhkkond kosutab hinge. 
Minu muusika puudutab 
kuulajat nendel kõigil kol-
mel tasandil,” ütleb ta.

Karuneshi soov on ületa-
da erinevaid kultuure eral-
davaid piire, ühendades eri-
nevaid muusikastiile ja las-
tes neil voolata ning tantsi-
da koos. Nime “Karunesh” 
hindikeelne tähendus on 
“kaastunne”. Karuneshi 

loominguga on võimalik lä-
hemalt tutvuda tema kodu-
lehel www.karuneshmusic.
com.

Meditatsiooni “Südame 
asi” eelproov toimub Mu-
rumuna saalis 18. mail kell 
18 ja selle viivad läbi Krista 
Noorkõiv ja teised Elva kor-
raldajad.

Kui tavaliselt medi-
teeritakse istudes, siis 
Karuneshi südamemedi-
tatsioon on aktiivne me-
ditatsioon kerge liikumi-
se ja teadvustatud hinga-
misega kauni muusika saa-
tel. See on südame energiat 
avav ja tugevdav meditat-
sioon, mille laiem taotlus 
on kogemuse andmine, et 
südame tasandil oleme me 
kõik omavahel seotud ja 
ühenduses. Meditatsiooni-
ga toome tähelepanu mõt-
lemise juurest tunnetami-
sele, luues eeldused elami-
seks rahus ja harmoonias 
ning suhestumiseks teis-
te inimeste ja kogu maa-
ilmaga läbi heatahtlikku-
se ja armastuse. Südame-
meditatsioon on sobiv kõi-
gile huvilistele. See ei vaja 
mingit füüsilist ega vaim-

set ettevalmistust. Kõik va-
jalikud juhised liigutuste ja 
sisu osas antakse enne me-
ditatsiooni algust ja selle 
ajal meditatsiooni läbivii-
ja poolt.

Ühismeditatsioon “Süda-
me asi” on vabatahtlik ko-
danikualgatus ja sellel osa-
lemine on samuti tasuta. Si-
nu kohalolu on oluline, sest 
koostegemises ja ühenda-
tud südametes peitub võit-
matu jõud! Küll aga palu-
vad korraldajad võimalu-
se korral meditatsiooni toi-
mumist rahaliselt toetada, 
kandes toetusraha MTÜ 
Valgusepesa arveldusarve-
le 17002747752 (Nordea 
pank), märkides ülekande 
selgitusse märgusõna “Sü-
dame asi”. Ühismeditat-
siooni toimumist saab toe-
tada ka T-särgi ostmisega.

Karuneshi südamemedi-
tatsiooni logo-mandala on 
loonud Elva kunstnik Mar-
gus Rump, ürituse tun-
nusmeloodia “Südames 
meil armastus” on Margus 
Arult.

Rohkem infot leiad aad-
ressilt http://armastus.ime-
laps.ee.

Olulisi asju näeb vaid südamega

Imago mandala – Margus 
Rumpi loodud ürituse 
logo.
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On teatud liiki töid 
ja tegevusi, mille lä-
biviimine nõuab lin-
nakodanikelt pare-
ma tuleviku nimel 
kannatlikku meelt, 
mõistvat suhtumist 
ning mitmesuguste 
ebamugavuste talu-
mist. Ometigi on igal 
taluvusel piir ning 
seda eriti siis, kui ni-
metatud tööde ja te-
gevustega kaasnevad 
hooletus, ükskõik-
sus, suutmatus ja ka 
tahtmatus asju nor-
maalsel viisil ajada.

Kari Treial, linnakodanik

Jutt käib ennekõike Elva 
linna vee- ja kanalisatsioo-
nitrasside ehitusest ning 
tööde teostamise viisist ja 
kvaliteedist. Täpsustagem 
siinkohal sõna “kvaliteet” 
– ümbertegemist vajavad 
trassid, töölõikude mitte-
korras hoidmine, asfaltee-
rimisootel tänavate suh-
tes igasuguse huvi puudu-
mine jne. Tagajärgedeks on 
kulukad topelttööd, lagu-
nevad sõidukid, “merehai-
ged” autojuhid ning ülerii-
giliste meediaväljaannete 
pildigaleriid meie kodulin-
nas toimuvast. Tekib küsi-
mus, miks linn talub seda?

Hetkeseis Elvas on ma-
sendav. Linn vohab piirkii-
ruse märkidest (30 km/h) 
kui sügisene mets seentest. 
Osad nendest märkidest 
vedelevad päevade kau-
pa näoli poris. Püstiseisva-
test võib aga igaüks varjata 
endas peatset ohtu sõiduki 
tervisele.

Kadaka, Pargi, Pikk ja 
Muru tänavad – need on 
vaid mõned näited, kus 
liiklemine piirkiirusel 30 
km/h on ilmselge liialdus. 
Või nagu üks netikommen-
taator teravalt nõelas: “Lo-
gistab hambad suust väl-
ja.”

Löökaukude arv kasvab 
iga päevaga, juba olemas-
olevad muutuvad järjest 

laiemateks ja sügavama-
teks. Auto kisendab valust. 
Kindlam on sellelt tänavalt 
põgeneda. Kuid järgmisel 
teelõigul terendab juba uus 
üllatus – hiigelsuur peh-
me põhjaga sügavik, mis 
laiutab keset uulitsat na-
gu Vaikne ookean maail-
makaardil. Ka kõrvalasuv 
kõnnitee näeb välja just-
kui tsunamilained üleela-
nud rannik – osaliselt sisse 
varisenud ja kaetud paksu 
porikihiga.

Selline on tänane Elva, 
olgugi, et kogu eelmaini-
tud kaost saaks tegelikult 
kontrolli all hoida. Vaja 
on vaid tahtmist. Ka linna 
poolset tahtmist. Tahtmist 
nõuda ja sundida!

Minu kõrvu on jõudnud 
õigustusi, et ega vastutus 
järelevalve ja selle teosta-
mise eest pole linna, vaid 
hoopis AS-i Emajõe Vee-
värk mure. Ei ole nii! See 
on enam kui Elva linna mu-
re. Linnale ja tema elanike-
le on meie tänavad koduks, 
kus meil tuleb päevast päe-
va elada ja liigelda. On iga-
ti eetiline ja loomulik, et 
enda kodu hoitakse vasta-
valt võimalustele puhas ja 

korras. Viimast nõutakse 
ka teistelt. Lubades ehita-
jad näiteks oma majja re-
monti tegema, siis eeldan, 
et nende töökultuur aus-
tab ka maja peremeest. Kui 
remonttööde teostamise 
käigus valitseb minu ma-
jas aga kaos, anarhia ja to-
taalne segadus, siis on loo-
mulik, et ma seda vaikides 
pealt ei vaata.

Ükskõik, kas on palga-
tud ka ametlik järeleval-
ve või mitte – tellija või pe-
remehe eesmärgiks peaks 
olema alati oma raha eest 
saada maksimaalselt head 
teenust, mis hõlmab nii 
kvaliteetset lõpptulemust 
kui ka korrektset töökul-
tuuri. Kui aga tööde teosta-
misega käib käsikäes loha-
kus ja peremehe kannatlik-
kuse kuritarvitamine, peab 
kohale ilmuma järelevalve, 
kes tööde teostajatele prää-
niku asemel piitsa hakkab 
andma.

Piitsutamine pole siinko-
hal sugugi vale sõna. Üks 
korralik järelevalve teosta-
ja ei peagi olema muheda 
olekuga hea onu, kes käib 
ehitajaga jalgpallimängu 
tulemuste või homse ilma 
üle heietamas. Vastuok-
sa! Järelevalve peab olema 
nõudlik, kartmata ehitaja-
ga konflikti minna. Vaja-
dusel torkima nagu kuum 
ora istmikus. Järelevalve ei 
tunne muret ainuüksi sel-
le pärast, kas toru on saa-
nud õige kalde ja kõrguse-
ga kaevikusse. Järelevalve 
vaatab lisaks, et täidetakse 
tööohutusnõudeid, et ma-
terjalid ja ehitusjäätmed 
ei vedeleks kaootiliselt üle 
objekti laiali, et tagasitäi-
de oleks korralikult tihen-
datud, et liiklemiseks ava-
tud teelõigud oleksid ohu-
tud ja vajadusel märgis-
tatud, et tööliste käitumi-
ne ja kõnepruuk oleks kul-
tuurne jne. Kui AS Emajõe 
Veevärk sellisel tasemel jä-
relevalvet teostada ei suu-
da, peab linn ise initsiatii-
vi haarama ja eelmainitud 

omadusi üles näitama.
Praeguse järelevalve 

mannetusest ja ehitajate 
lohakusest räägivad para-
ku aga veelgi kõnekamad 
faktid, mis puudutavad 
teostatud töid juba nende 
funktsioneerimise mõttes. 
Linnakodanikele pole ilm-
selt uudiseks, et nii mit-
meski kohas on n-ö lõpe-
tatud ja valmis töölõigud 
uuesti üles kaevatud ning 
teistkordselt teostatud. Il-
mekamaks näiteks on Ka-
se tänav. Sellised markant-
sed juhtumid tekitavad õi-
gustatud kartuse, kas lin-
naelanike poolt kauaooda-
tud kanalisatsioonisüs-
teem igas kohas üldse toi-
mima hakkabki või tuleb 
taas kopp maa sisse lüüa 
ning teistkordselt alusta-
da uut ja kurnavat “kaevi-
kusõda”.

Siinkohal meenub üks 
legend nõukogudeaeg-
sest ehitusest, kus kanali-
satsioonitorustiku paigal-
damisel ilmus trassile et-
te hiigelsuur kivi. See väi-
kene ehitustehniline prob-
leem “lahendati” lihtsalt – 
toru paigaldamist jätkati 
teisel pool kivi edasi. Tõe-
näoliselt olid ka seal järele-
valvega nigelad lood.

Kogu eelneva kriitika 
taustal tahaksin siiski lisa-
da, et kindlasti ei ole mul 
midagi Elvas toimuvate 
rohkete ehitustööde ja lin-
na arendamise vastu. Tun-
nustan linna, selle juhte ja 
ametnike mahukate pro-
jektide teostamise eest vii-
mastel aastatel. Valminud 
lasteaiad, Arbi järve uuen-
duskuur, koolide reno-
veerimine, kergliiklustee, 
moodne tänavavalgustus 
jne – igal elvalasel on põh-
just uhkust tunda. Kuid uh-
kustunne nõuab ka rohkem 
enda ja linnakodanike eest 
seismist ning kohatist va-
jadust rusikaga lauale põ-
rutada ja kurja häält teha. 
Nõuda ja sundida! Just se-
da ma oma kodulinna juh-
tidelt rohkem ootangi.
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Miks linn talub seda?Iga inimese elu 
on märkimisväär-
ne. Kui see lõpule 
jõuab, tuleb lahku-
nuga soliidselt hü-
vasti jätta.

Mai Treial, Riigikogu liige, 
Rahvaliit

Matus on üks osa leina-
ajast ning seetõttu on ma-
tuse korraldamine juba 
hingeliselt väga raske. Li-
saks on sellest saanud pal-
judele peredele ka rahali-
ne katsumus, sest möödu-
nud aasta juulikuust ala-
tes lõpetas valitsus matu-
setoetuse maksmise.

Matusetoetuse maks-
mise lõpetamist põhjen-
das valitsusliit sooviga pa-
randada eurole ülemine-
ku nimel riigieelarve tasa-
kaalu. Ühe kokkuhoiuko-
hana nähti matusetoetu-
se saajate ringi kitsenda-
mist riiklikus matusetoe-
tuse seaduses.

Olgugi, et sellised kit-
sendused öeldi olevat aju-
tised, ei saa neile olla min-
git õigustust. Sündmu-
se erakordsust arvestades 
tundub see pühaduserü-
vetusena.

Selle häbiväärse tegu-
viisi heastamiseks tegi 
Rahvaliit ettepaneku taas-
tada matusetoetus Eestis 
registreeritud surma kor-
ral. Riik ei tohi hättasattu-
nud inimestele selga pöö-
rata – kohustuste täitma-
tajätmist ei ole võimalik 
millegagi õigustada, isegi 
mitte majanduslikult kee-
ruliste aegadega. Eesti on 
ju ratifitseerinud Euroopa 
sotsiaalharta ja sotsiaal-
kindlustuskoodeksi, mil-
le järgi üks sotsiaalkind-
lustusliike on matusetoe-
tus ja seda kohustust tuleb 
tingimusteta täita. Ka kõi-
ge tagasihoidlikuma ma-
tuse kulutused ulatuvad 
praegu umbes 8-10 tuhan-
de kroonini. Ja see sum-
ma käib paljudele ilmsel-
gelt üle jõu.

Paljudel kohtumistel on 
minu kui Riigikogu liikme 
poole pöördudes avalda-
tud imestust, miks küll va-
litsus tegi ettepaneku kao-
tada 3000 kroonine matu-
setoetus. Samast hingeva-

lust on kantud ka mureli-
kud telefonikõned.

Tõsi, see pole ju nii suur 
summa, et käiks riigile üle 
jõu. Möödunud aastal re-
gistreeriti meil 16 201 
surma, seega ei ole ohtu, 
et matusetoetused võiksid 
riigieelarvesse paranda-
matu augu lüüa. Küll aga 
aitaks see tuntavalt palju-
sid peresid.

Olen püüdnud inimes-
tele selgitada, mis män-
gu siis ikkagi Riigikogus 
möödunud aastal matu-
setoetustega mängiti. Kõi-
gepealt, 1. jaanuaril tõs-
teti käibemaks 5 protsen-
dilt 18-le ning see hakkas 
kehtima ka matusetarve-
tele ja -teenustele. Juu-
nikuus võttis Riigikogu 
vastu seadusemuudatuse, 
millega tõstis käibemaksu 
20 protsendile. Seda kõi-
ke tegi valitsusliit põhjen-
dusega, et riigieelarve on 
vaja tasakaalu viia. Lisaks 
sellele kitsendati matuse-
toetuse saajate ringi füüsi-
lisest isikust matusetoetu-
se taotlejate osas. Riiklik-
ku matusetoetust maks-
ti ainult valla- või linna-
valitsusele matusekulu-
de osaliseks katmiseks ju-
hul, kui surnu on tundma-
tu või omasteta.

Euroopa Nõukogu sot-
siaalkoodeksiga on igale 
ELi riigile pandud kohus-
tus rakendada kõik vaja-
likud abinõud, et tagada 
sotsiaalkindlustuse elu-
jõulisus ja jätkusuutlik-
kus ning kõige haavatava-
mate elanikerühmade sot-
siaalne kaitse. Eesti peab 
31. juuliks esitama aru-
ande, kuidas meil on sot-
siaalkoodeksi nõudeid täi-
detud. Kuidas me ütleme, 
et Eestis on matusetoetus 
kaotatud?

Meie riik ei tohi lihtsalt 
niisama, käigupealt, tõm-
mata kriipsu peale ühele 
sotsiaakindlustusliigile ja 
oodata, kuidas sellele hä-
biväärsele sammule rea-
geerivad Euroopa ja rah-
vusvahelised organisat-
sioonid. Aga mis kõige 
tähtsam – inimene peab 
tundma, et hädakorral tu-
leb riik talle appi. Kui meie 
oma riik inimest mures ei 
toeta, kes siis veel!

Riik peab inimest mures toetama

Üks korralik 
järelevalve 
teostaja ei peagi 
olema muheda 
olekuga hea onu, 
kes käib ehitajaga 
jalgpallimängu 
tulemuste või 
homse ilma üle 
heietamas.

SUVA Linnavalitsusel puudub tahe nõuda paremat 
kvaliteeti
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13. mail 75. sünni-
päeva tähistanud 
tunnustatud peibu-
tusjahi spetsialist En-
no Allak on olnud ka 
rahvatantsu Tedre-
mäng saamisloo juu-
res.

Milvi Kapaun

Metsa- ja jahimeheks 
kasvasite isa kõrval?

Sündisime vennaga 
Erastveres vanas metskon-
nahoones. Isa oli tol ajal 
Lõuna-Eesti uhkeima mets-
konna metsahärra, ehitas 
uue ja moodsa hoone. Kui 
jalad alla sain, olin juba isa-
ga metsas jahil kaasas. Kui 
mehed jahti edasi pidasid, 
siis meie vennaga panime 
jänesele paela jalga ja veda-
sime koju. Selga ei jõudnud 
võtta.

Kuna püssi esimest 
korda kätte saite?

No siis, kui pauk enam 
pikali ei löönud. Vennaga 
oli nii, et nagu paugu tegi, 
nii pikali oli. Pisike poiss ei 
oska tagasilöögiga arvesta-
da. Oli vaja röövlinde hävi-
tada ja meid usaldati kahe-
raudsega vareseid laskma. 
Nii see jahipidamine algas.

Esimene jahisaak?
Esimene suur loom, kel-

le 17-aastaselt lasksin, oli il-
ves. Mõni jahimees pole il-
vest oma jahimeheajal näi-
nudki ega lasta saanud. Oli 
emailves ilusa täpilise na-
haga, nn ubailves. See oli 
tõeline jahiõnn, sest olin 
jahimeeste seltsis siis alles 
noorliige. Oli nii ilus ilves, 
et Pärnu koduloomuuseum 
ostis ära, tehti topis. Tol ajal 
sai hundi ja ilvese laskmi-
se eest preemia. Sain 400 
rubla – tudengi jaoks suur 
raha. Tükk aega olin päris 
jõukas mees.

Meeldejäävaim ela-
mus metsas?

See oli harvanähtav ted-
remäng, kus osalesid ka nn 
tedrekuningad, kelle isa on 
teder ja ema metsis. Tant-
sumemm Helju Mikkel te-
gi meestetantsu Tedremäng 
ja soovis seda oma silmaga 
ka looduses näha. Läksime 
seda kolmekesi koos Kastre 
metsaülema Ilmar Reidla-
ga, kes oli olnud Mikkeli 
õpilane, kevadel metsa vaa-
tama. Hommikupimedas 
läksime varitsusonni. Hom-
mikul nägime mängus 30-
40 tedrekukke ja kahte ted-
rekuningat, mis on harul-
dane vaatemäng. Juba poi-
sikesena olin onnides tedre-
mängu jälginud, palju ted-
rejahti pidanud, kuid korra-
ga kahte tedrekuningat pol-
nud varem mängus näinud. 
See oli minu jahimeheaja 
tipphetk. Lisaks sain olla ka 
vahva meestetantsu sünni-
loo juures.

Olete andnud oma 
panuse ka Elva heakor-
ra tagamisel?

Olen töötanud oma-
aegses Kohaliku Majandu-
se Kombinaadis heakorra-
meistrina ja olin kuus aas-
tat Elva täitevkomitees lin-
na heakorrakomisjoni esi-
mees. Raskemaid töid oli 
kevadel sõjahaudade kor-

rastamine üle terve Elva ra-
jooni. Rajasime praeguse 
Konsumi taguse pargi, is-
tutasime Elva meeskoori-
ga raudteejaama parki hul-
ga kaski ja kasetuka metsa-
majandi lähedale Arbi jär-
ve äärde. Ressursid olid vä-
ga tagasihoidlikud, eelarve 
kitsas. Haljastusest hakkas 
villand saama, sest polnud 
võimalusi teha kõike, mi-
da tahtsid. Helmi Tomingas 
oli väga autoritaarne juht. 
Pidid tegema nii, nagu te-
ma tahtis, oma initsiatiivi 
ei olnud võimalik rakenda-
da. Hing kiskus ikka metsa 
poole –  läksin tööle metsa-
majandisse.

Metsamehe ameti 
kõrvalt olete laulnud 
ka Elva ja Forestalia 
meeskooris. Missugu-
ne oli meeldejäävaim 
kontsertreis?

Elva poistekooriga käi-
sin 1947. aastal esimesel 
üldlaulupeol ja olen sel-
lest ajast osalenud kõikidel 
laulupidudel. Metsamees-
te kooriga Forestalia sai nii 
Venemaal kui Euroopas esi-
nemas käidud. Moskvas esi-
nesime rahvamajandussaa-
vutuste näitusel ja televi-
sioonis. Ostankinos oli ko-
ridori pikkus 400 meet-
rit, inimene koridori lõpus 
paistis väikese sõrme pik-
kune. Niisugust segadust ja 
tohuvabohu nagu seal tele-
stuudios valitses, ei osanud 
küll oodata. Palju stuudioid, 
kõik sebisid ringi, käis suur 
kisa-kära. Uskumatu, kui-
das valmisid telesaated, mi-
da vaatas üks kuuendik pla-
needist.

Olete olnud ka spor-
dimees ning töötanud 
Elvas spordijuhina.

Olin kolm aastat Jõudi El-
va rajooninõukogu esimees. 
1959. aastal liideti Elva ra-
joon Otepääga ja sportlikud 
jõud koondusid. Võitsime 
Jõudi talispartakiaadi ära 
– Elvast kõvad maletajad ja 
kabetajad, Otepäält suusa-
tajad. Mulle see töö sobis, 
tegelesin tol ajal aktiivselt 
spordiga, põhialad olid tõst-

mine ja võrkpall. Olin ühis-
kondlikus korras ka tõstmi-
se treener.

Parim saavutus?
Tippu ma spordis ei 

püüdnud, tegin seda roh-
kem oma lõbuks. Olin ker-
gekaalus Elva rajooni meis-
ter. Surusin 90 kg, rebisin 
85 kg ja tõukasin 110 kg, 
mis andis kolmevõistluses 
kokku 280 kg, oli tol ajal 
päris hea tulemus.

Suureks hobiks on 
teil peibutusjaht. Ole-
te ka tunnustatud 
peibutite meister.

Peibutamine põhi-
neb peibutatavate bioloo-
gia tundmises. Peibutajaid 
olen hakanud nüüd vane-
mas eas ise tegema – soku-
pill, laanepüüvile, jänese 
hädakisa, hiirepiuks, põd-
ra pasun… Käin peibutus-
jahi alaseid loenguid pida-
mas, kus jahimehed saa-
vad koos peibutitega kaasa 
ka vastava instruktsiooni. 
Peibuteid valmistan metal-
list, puidust, luust. Sokupil-
li teen sinikaela või hani tii-
valuust. Sokupilli hääl peab 
mahtuma kolmanda oktaa-
vi mi ja fa vahele. Seda ai-
tab mul paika panna muu-
sikust sõber Tõnu Kuresoo. 
Ka peibuti tämbril on suur 
tähtsus. Euroopa sokupillid 
näiteks meie kitsede häälit-
susele ei vasta.

Teie pere järjepide-
vust metsanduse alal 
kannab edasi tütre-
poeg?

Meie suguvõsa on jah 
suuremalt jaolt metsa poole 
– isa, mina, õde, vend, tädi-
poeg ja nüüd ka minu tütre-
poeg. Janek on kõva kala- ja 
jahimees, ikka minu jälge-
des. Räpinas õppides tutvus 
ta oma praeguse elukaasla-
sega, kes on florist – lilled 
ja loodus kõik ühes peres! 
Nende kaheksakuune poeg 
on kaasas nii jahil kui paa-
dimatkal. Eks temast üks 
metsamees jälle tule… Kut-
suvad mind mitte vanava-
naisaks, vaid hellitavalt pu-
ruvanaks. Õnneks mitte pu-
ru vanaks.

JUUBILAR Metsateadlane Enno Allak

Enno Allaku sünnipäevalaualt pole kunagi puudunud 
hõrk seeneroog kogritsatest. Kevadisi kogritsakorjami-
se talguid peeti juba lapsepõlvekodus, kus alati oli hak-
kamas ka kirjanik Friedebert Tuglas. Foto: Milvi Kapaun

Hing kisub metsa poole
ELVA POSTIPOISS
275, 12.05.2000

 Tartumaa Tööhõive-
ameti Elva osakonna 
juhataja Kersti Vahi 
sõnul pöördus tööot-
sijana märtsis nende 
poole 450 inimest.
 Kaubahoovis on 
kaks renoveeritud 
poodi – Kodu kauplus 
ja Ehitusmaterjalide 
kauplus – mis 5. mail 
ka pidulikult avati.
 Tartumaa koolinoorte 
murdmaajooksu meist-
riteks tulid Kadi Kalda, 
Marina Ohotina, Krista 
Alikas, Henry Hoolma, 
Kaspar Mihailov, Ken 
Järveoja, Kauri Kõiv.
 Abeli Ärikeskuses 
müüdi Rõngu Pagari 
saiu hinnaga 2.50 tükk.

10 AASTAT

MIS  
JUHTUS

Eelmise aasta keva-
del ansambli Seitse vaprat 
vanaema 10. aastapäeva 
kontserdil Elva publiku et-
te üle aastakümnete taas 
segaansambli toonud an-
samblijuht Juta Tigane jät-
kas vastloodud ansambli-
ga tõsisemat tööd mul-
lu sügisel. Segaansambli 
algkoosseis on muutunud, 
liitunud on uued lauljad, 
nende hulgas ka tuntud 
laulja Toivo Nikopensius. 
Kuna ansambli repertuaa-
ris on põhiliselt omaaeg-
se saatesarja Horoskoop 
tuntud laulud, sai kahek-
saliikmeline segaansam-
bel nimeks Helisev horos-
koop.

Esinemisjulguse kogu-
mise ja laulude parema 
selgekssaamise eesmärgil 
paar korda väiksema pub-
liku ees üles astunud an-
sambli esinemisdebüüt on 
23. mail kell 15 kultuuri-
keskuses Sinilind. Kont-
serdi nimiloo “Jälle algab 
kõik, algab uuesti” esita-
ja Toivo Nikopensius lau-
lis lugu ka aastakümne-
te eest telesaates Horos-
koop.

Kontserdil teeb kaasa 
Hellenurme naisansambel 
Kõueõied Merle Soonbergi 
juhendamisel ja ansambel 
Seitse vaprat vanaema. 
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Segaansambli esimene kontsert

11.05 otsustati:
Nõustuda Elva linnas 
Uus tn 2 ja Uue tänava ja 
Tähe tänava vahelise maa 
liitmiseks piirnevate kin-
nisasjadega.
Väljastada kirjalik 
nõusolek kanalisatsioo-
nitrassi väljaehitamiseks: 
Tartu mnt 25a, Tiigi tn 6. 
Väljastada kirjalik 
nõusolek vee- ja kana-
lisatsioonitrassi väljaehi-
tamiseks: Nõmme tn 24, 
Kuuse tn 8, Metsa tn 8, Aa-
sa tn 11, Aasa tn 9, Nõm-
me tn 17, Vaikne tn 25.
Määrata munitsipaal-
omandisse taotletava-
te ehitiste teenindami-
seks vajaliku maa suurus 
ja sihtotstarve; projektee-
rimistingimused Suvila tn 
29 juurdeehitise projek-
ti koostamiseks; projek-
teerimistingimused Töös-
tuse tn 13 fassaadi muut-
mise ehitusprojekti koos-
tamiseks.
Anda kasutusluba Pikk 
tn 26a survetõstepump-
la väliselektrivõrkude pai-
galdamisel; ehitusluba Lii-
va tn reoveepumpla välis-
elektrivõrkude püstitami-
seks; ehitusluba Supelran-
na 19//21//23 rekonst-

rueerimiseks.
Lugeda korraldatud jäät-
meveoga mitteliitunuks 
ajutiselt jäätmevaldajad 
aadressil: Tartu mnt 21a, 
Tartu mnt 11a.
Jätta rahuldamata 
korraldatud jäätmeveoga  
mitteliitunuks lugemise  
taotluse aadressil Kingu 3.
Anda raieluba Kruusa 
tn 14 kinnistul ühe lehi-
se raiumiseks; Muru tn 11 
kinnistul ühe männipuu ja 
ühe kuusepuu raiumiseks; 
Vapramäe tn 22 kinnistul 
kuue kuusepuu ja ühe ka-
sepuu raiumiseks; Vapra-
mäe tn 8a kinnistul kuu-
seheki eemaldamiseks; 
Mahlamäe tn 1 kinnistul 
kahe kasepuu raiumiseks; 
Uus tn 4 kinnistul ühe ka-
sepuu raiumiseks.
Tunnistada riigihankes 
“Verevi järve rannavalve 
teenus 2010” edukaks AS 
G4S Eesti pakkumus.
Sõlmida Tiptiptap OÜ-
ga töövõtuleping Arbimäe 
mänguväljaku rajamiseks.
Anda Elva Linnavalitsuse 
tänukiri Elva Linnaraa-
matukogu töötajale Pille 
Rekkerile.

Maia Kukk,   
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

8.05 kella 18.35 ajal 
toimus liiklusõnnetus 
Nõo vallas Jõhvi – Tar-
tu – Valga maantee 156. 
kilomeetril, kus sõidu-
auto Peugeot 206, mi-
da juhtis 74aastane Ei-
no-Andrus, keeras va-
sakpöörde sooritamisel 
ette tagant lähenenud ja 
sõidueesõigust omava-
le sõiduautole VW New 
Beetle, mida juhtis 25-
aastane Maarja. Sõidu-
ki Peugeot juht lubati 
pärast esmaabi andmist 
kodusele ravile, kaas-
sõitja 75aastane Helle ja 
VW-s viibinud 73aasta-
ne Aino toimetati Tartu 
Ülikooli Kliinikumi ning 
jäeti haiglaravile.

10.05 kell 13.01 tea-
tati Elva linna Tartu 
maantee koolimaja juur-
de eksinud rebasepojast. 
Päästjad püüdsid rebase 
kinni ja andsid üle loo-
maarstile.
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8. mail toimusid Tal-
linnas Arigato spordi-
majas Eesti meistrivõist-
lused C-vanuseklassile, 
1998.-2000. aastal sündi-
nud noortele.

Kehakaalus kuni 42 
kg alustas Elva judopoiss 
Pärt Laas väga keskendu-
nult. Kolm kohtumist või-
tis sportlane ipponi vää-
riliste tehnikatega. Pool-
finaalis tuli kahjuks vas-
tu võtta kaotus hilise-
malt Eesti meistrilt Mark 
Potapovilt. Kolmanda ko-
ha kohtumiseks valmis-
tus Pärt Laas täie tõsidu-
sega ja alistas oma vas-
taseks olnud Aleksan-
der Espenbergi kindlalt. 
Võitluslikult maadelnud 
Pärt sai pronksmeda-
li. Mullu sügisel treenin-

guid alustanud Elva ju-
dopoiss Claus Georg Oja-
kivi võistles raskekaalus. 
Esimeses ringis alistas ta 
Aitado pealinna klubi ju-
doka Aare Sepperi. Teises 
ringis tuli alla vanduda 
Sensei judokooli esinda-
nud Eingard Topsile. Mii-
nusringis saavutas Claus 
Georg veel ühe võidu ja 
pääses pronksimatšile, 
kus tuli vastu võtta kao-
tus kullapretendendilt 
Oliver Valdrelt Sakura 
judoklubist. Nii jäi Claus 
Georgi laeks seekord 
viies koht. Tema jaoks on 
võimalus veel samas va-
nuseklassis suuri tegusid 
teha ka järgneval aastal.

Evelin Pihlak, 
treener

Pärt Laas -  
Eesti meistrivõistluste pronks

8. mail Elva kesklin-
nas toimunud kodu-
kandipäeval oli tra-
ditsioonilisel kella-
tornijooksul osale-
jaid kokku 68.

Milvi Kapaun

Traditsioonilisel jooksu-
üritusel lippasid kuni ka-

heksa-aastased ümber rae-
koja, suuremad ja koge-
numad jooksjad tegid tii-
ru ümber Arbi järve. Nii-
pea, kui Elva raekoja tor-
nikell oli keskpäeva kuulu-
tanud, sibasid ümber täht-
sa hoone kuni nelja-aasta-
sed mudilased. Neljateist-
kümnest jooksjast oli noo-
rim aasta ja kolme kuune 

Emili Põim. Ümber raeko-
ja jooksjaid oli kokku 40. 
Kõik väikesed jooksuhuvi-
lised said diplomi ja kohu-
kese.

Ümber Arbi järve jook-
sule oli startijaid 28. Esi-
mesena ületas finišijoone 
ka eelmisel aastal järvele 
kõige kiiremini ringi pea-
le jooksnud Priit Simson. 

Aeg 5.18 oli kümme sekun-
dit mullusest parem. Nais-
võistlejatest oli parim ringi 
7.07ga läbinud 12-aastane 
Johanna Hendrikson.

Kellatornijooksu korral-
das Elva spordiliit, toetas 
Elva linnavalitsus.

Tehti tiir ümber 
raekoja ja Arbi järve

8. mail Paides toimu-
nud lahtistel ilu- ja rühm-
võimlemise meistrivõist-
lustel pani Elva spordi-
klubi Airi edukale hoo-
ajale hõbedase punkti.

Mini klassi rühm 
V i k e r k a a r e p i i g a d 
(Keili Jaasi, Melissa 
Lainoja, Heidi Kelt,  
Erle-Keity Ivask, Merie 
Aasamäe, Kertu Kasesa-
lu, Getriin-Marii Lessing, 
Karoliis Põlgast, Anna-
mari Realo) liiguvad ta-
sapisi tõusvas joones. 
Kolmeteistkümne rüh-
ma seas saavutati 14,6 
punktiga tubli 7. koht. 
Osavõturohke oli laste 
klass, kus võistles kok-
ku 19 rühma. Hõbeme-
dalid võitis 16,5 punkti-
ga Kullaketrajate rühm 
koosseisus Kristel Roo-
se, Karmen Orlovski, He-
lena Ajaots, Liis Kaaver, 
Violetta Mägi, Kärt Kur-
vits. Napilt kolmanda-
le kohale kaotanud Päi-
keselapsed Johanna Mä-

gi, Sirja Loktev, Therese 
Klaus, Stella Eileen Päid, 
Kristiina Kütt ja Laura-
Laurelia Põlgast saavuta-
sid 16,35 punktiga neljan-
da koha. Võitis VK Janika 
rühm Pärlid 16,5 punkti-
ga, kolmas oli 16,4 punk-
tiga VK Janika rühm Kii-
red. Rühmvõimlemises 
arvestatakse kahte hin-
net – kompositsiooni ehk 
kavaraskuse hinne ning 
tehnilise täitmise hinne. 
Kullaketrajatel oli küll 
võrdne arv punkte esiko-
haga, kuid arvestatakse 
täitmise hinnet, mis see-
kord oli väheke Pärlitest 
madalam. Kava raskuse 
hinded olid nii Kullaket-
rajatel kui Päikeselastel 
kõigist teistest võistkon-
dadest kõrgemad.

Täname kõiki, kes hoo-
aja vältel abiks ja toeks 
olid.

Airi Pärn ja 
Tatjana Joosep, 
SK Airi treenerid

Kullaketrajad said hõbemedalid

5. mail toimus Kurepa-
lus Tartumaa suvemän-
gude krossijooksuvõist-
lus. Naiste 1000 m jook-
sus oli Karmen Alnek kol-
mas. Maris Järveoja sai 
12. koha. Naisveteranide 
klassis oli Airi Alnek nel-
jas. Meeste 3000 m jook-
sus oli Andreas Tobreluts 
kaheksas. Võistkondlikus 
arvestuses sai Elva 6. ko-
ha.

Tartumaa suvemän-
gud jätkusid 6. mail lask-
misvõistlustega Tartu-
maa tervisespordikesku-
ses.

Naiste 30 lasku lama-
des sai Tuuli Kübarsepp 
teise (284 silma) ja Maar-
ja-Liisa Maasik kolmanda 
(284 silma) koha.

Meestest tõi esikoha 
Elvasse 293 silmaga Karl 
Kontor. Lennart Pruuli 
oli 5., Kaarel Viljaste 7., 
Margus Uin 8., Andres 
Balkašin 11., Karmo Juh-
kam 17. Kokkuvõttes tuli 
esikohale Ülenurme vald 
Elva I võistkonna ees. El-
va II oli kolmas. 
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Tulemusi Tartumaa suvemängudelt

Aprillikuu viimasel nä-
dalavahetusel toimunud 
Türi basseinitriatlonil sai 
võistkond koosseisus Cevin 
Anders Siim (ujumine), 
Maarja Kuuskvere (jalg-
rattasõit) ja Simona Luts 
(jooks) noorte võistkonda-
de arvestuses esikoha, üld-
arvestuses oldi kolman-
dad.

Türi basseinitriatlonil ei 
tohi võistlusmääruste ko-
haselt võistkonna kolme 
liikme vanuste summa üle-
tada 50 aasta piiri.

Algas Balti karikasari
1. ja 2. mail Leedus 

Panevežises toimunud Bal-

ti karikasarja kahel esime-
sel etapil duatlonis ja triat-
lonis võistlesid sportla-
sed Eestist, Lätist, Leedust, 
Valgevenest ja Venemaalt. 
Eestist oli osalejaid seitse, 
võistluste noorim osaleja 
oli kuueaastane Elva tüd-
ruk Getriin Marii Lessing. 
Karikasarja esimesel eta-
pil sai ta nii duatlonis kui 
triatlonis teise koha. Cevin 
Anders Siim võitis C vanu-
seklassis duatlonis (1 km 
jooksu, 4,8 km ratast, 500 
m jooksu) esikoha. Triatlo-
nis (100 m ujumist, 4,8 km 
ratast, 1,5 km jooksu) oli 
ta kolmas. Balti karikasar-
ja järgmine etapp toimub 

15. mail Pärnumaal Jõulu-
mäel.

Kaks võitu Sinimäe 
triatlonilt

6. mail toimus Tallinnas 
Eesti koolinoorte Sinimäe 
triatlon, mida korraldas 
juba 25. aastat järjest Tal-
linna Saksa Gümnaasium. 
Kooli siseujulas tuli võistle-
jatel läbida 100 m, Sütiste 
parkmetsas sõideti jalgrat-
tal 4 km ning joosti 1 km.

Elva gümnaasiumist oli 
osalejaid kuus. Võistkond-
likus arvestuses said D va-
nuseklassis võidukarika 
Johannes Sikk, Mihkel Unt 
ja Marta Kotkas. C vanuse-

klassi võistkond koosseisus 
Cevin Anders Siim, Mar-
tin Thomson ja Johanna 
Hendrikson saavutas teise 
koha. Individuaalarvestu-
ses olid oma vanuseklassi-
des tublimad esikoha võit-
nud Marta Kotkas, C klas-
sis ja absoluutarvestuses 
teise koha saanud Cevin 
Anders Siim, kolmandaks 
tulnud Johannes Sikk ja 
neljanda koha saanud Mih-
kel Unt. Väga tublid olid ka 
Johanna Hendrikson ning 
triatlonis debüüdi teinud 
Martin Thomson. 
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Edukad stardid duatlonis ja triatlonis

JOOKS ÜMBER RAEKOJA

 4.a ja nooremad: Kaur Kuzmin 4a, Karl Jakob Rebane 
2,5a, Jakob Sinimäe 3a, Patrik Põlgast 2a, Karl Kelt 2,3a, 
Kristjan Keps 2,8a, Kennt Maasik 3,2a, Emili Saar 2a, 
Johann Kähr 2a, Gregor Soonberg 2a, Tauri Kootov 2,2a, 
Tauno Kootov 4a, Kerili Uin 2,5a, Emili Põim 1,3a (noorim 
osaleja).

 5-6 aastased: Marku Niilus, Ott Oskar Karu, Gelar 
Tamm, Raimo Markvard, Alex Kuzmin, Kristo Klaus, Too-
mas Aasmäe, Martin Elias Tamm, Kaarel Räisa, Kertu-Lii-
na Kaseorg, Marleen Sule.

 7-8 a: Jakob Kähr, Priit Laak, Robin Kors, Franz-Joseph 
Sinimäe, Harry Richard Treier, Karl Tammeorg, Jaan Rai-
mond Margus, Andreas Öövel, Renek Vutt, Pärt Markus, 
David Hakmann, Karl Markus Jõgeva, Pätrik Randveer, 
Raido Laan, Lisette Põlgast.

JOOKS ÜMBER ARBI JÄRVE
 E (2001 ja hiljem sündinud): 1. Gloria Koppel (7.38), 2. 
Ander Bürkland (8.05), 3. Naatan Siimeon Tamm (8.30).
 DT (1999/00): 1. Kärt Tamm (7.19), 2. Fee Marlen Mägi 
(7.21), 3. Kelly Toomas (8.15), 4. Kaisa Liina Keps (8.44), 
5. Marietta Põdra (9.30), 6. Eliise Hendrikson (10.11). 
 DP: 1. Andri Luik (7.03), 2. Aik Aavik (7.18), 3. Steven 
Kristjan Rekand (10.05).
 CT (1997/98): 1. Johanna Hendrikson (7.07), 2. Marian-
ne Järv (7.17), 3. Pille-Riin Järv (8.11), 4. Carlotta Põdra 
(8.33). CP: 1. Miikael Juhan Tamm (6.57), 2. Mihkel Unt 
(7.16), 3. Karl Sigfrid Margus (7.53).
 BP (1995/96): 1. Bill Gabriel Koppel (6.04), 2. Heiros 
Jaanus Sinimäe (6.05).
 AP (1993/94): 1. Tanel Kaseorg (5.40), 2. Margo Tamm 
(5.53).
 M: 1. Priit Simson (5.18), 2. Tiit Orlovski (5.38), 3. Silver 
Rähni (7.10).
 MV: 1. Reio Koppel (7.13), 2. Tõnu Pullerits (8.32).

Ümber Arbi järve jooksu stardist esimestena minema saanud Silver Rähni (vasakult), Priit Simson ja Tiit Orlovski 
jagasid finišis omavahel ka auhinnakohad.  Foto: Milvi Kapaun
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Vajatakse kohusetundlikku 
massööri umbes 2 tunniks E-R. 
5348 5360

Pakume tööd korralikule kütte-
puude pakkijale. 529 6706

Rõngu Pagar võtab tööle paga-
ri ja koka. Täpsem info telefonil 
5553 9300

Müüa Rõngus 3-toaline korter. 
5332 3514

Müüa kinnistud Tartumaa, Nõo 
alevik, Männiku 1-3; 5-14. Hind 
al 22eek/m².-. Info 5345 6498

Müüa 2-toal krt Tartus, Mõisava-
he tn. Hind 450 000.-. Info 5345 
6498

Soovin üürida Elvas suveks ela-
mispinda. 5835 1695

Üürin, ostan maja, korteri Pee-
du-Elva kandis. Tel. 5669 3622

Üürile anda renoveeritud 1-toa-
line korter Rõngus. Otse omani-
kult. Tel. 524 0466

Soovin osta otse omanikult 2-
toal korterit 1. korrusel või va-
hetada 3-toal korter 3. korrusel 
2-toal vastu 1. korrusel. 5348 
5360

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Elektritööd, väravaautomaa-
tika, õhk-soojuspumpade ja 
konditsioneeride müük ja pai-
galdus. Järelmaksuvõimalus.  
www.mano.ee Tel. 520 8970

Soodsad laenud. www.
KIIRLAEN24.ee. TASUTA info 
800 2424

KorstnaProff OÜ teostab korstna-
pühkimis- ja pottsepatöid (ahjud, 
pliidid, kaminad, korstnad), pen-
sionäridele ja korteriühistutele 
püsisoodustus 10%. Info www.
korstnaproff.ee või 5557 9399

Elektri-, automaatika- ja nõrkvoo-
lutööd. 527 8545

Pottsepatööd. 5621 0392

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5399 1106

Tänavakivide paigaldus, haljas-
tus. 5399 1106

Aedade ehitus. 5675 3918

Boilerite puhastus. 5595 1141

Saeketaste, saekettide, höövli-
terade ja puidufreeside teritus. 
5198 4130

OÜ Meganum teostab krundisi-
seseid vee- ja kanalisatsioonito-
rustike ehitustöid. Info tel. 516 
4958

Arvestite, boilerite paigaldus, pu-
hastus. Santehnilised tööd. 5362 
6227

Võtan hoida lapsi. 522 4190

Pakun asjalikule mehele tööd 
ehitustöödel. 5399 1106

Kui tellitud ajaleht  
Elva Postipoiss 

laupäeval postkastis 
ei ole, andke sellest 

toimetusele 
teada tel. 730 9899 

(E-N) või e-mail  
epoiss@kodu.ee

Ostan vanavara postkaardist 
mööblini, kulda ja hõbedat. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Tulen ja ostan kasutatud raa-
matuid. Raha kohe. 734 1901

Ostan vanarauda. 5816 5557

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kaminapuu, 
kütteklots. 528 9398

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Müüa pikad küttepinnud. 5399 
9140

Müüa küttepuud kohaletoomi-
sega. 525 1588

Müüa küttepuid. 5804 3735

Müüa lõhutud küttepuud, kui-
vad/toored. Tel. 511 3543

Müüa rulluisud ja botased. Val-
ga mnt 1A, tel. 504 5909

Korstnapühkimine ja pottsepa-
tööd. 5392 9445 www.tahmatont.
ee

Soodsalt paigaldan ripsmepi-
kendusi Elvas. 5370 8228

Ohtlike puude raie. 5810 8597

Raamatupidamisteenused. Aas-
taaruannete koostamine. Info 
506 9518; info@passiva.ee

Ehitus-remonttööd. 5353 6160

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Südamlik kaastunne Esterile 
poja

GERT KAJAKU
kaotuse puhul.

Marge ja Piret

Kallis Aune
Oleme mõtetes sulle toeks sel 
raskel hetkel, mil jätad hüvasti

KALLI EMAGA

Käärdi arendusselts

Südamlik kaastunne Veronikale 
kalli
ISA

kaotuse puhul.
Janne perega

Avaldame kaastunnet 
Elorile ja Rainole vanaema

LEIDA ZEISIKU
surma puhul.

Perekond Väli ja Malve

Südamlik kaastunne Ericule, 
õele, vennale ja vanematele 

kalli
GERT KAJAKU

surma puhul.

Piilupartide rühm ja 
lapsevanemad

Südamlik kaastunne Tiit Bluumile 
ja tütardele abikaasa ja ema

ELLE BLUUMI
kaotuse puhul.

Perekonnad Kriisa, Šagimaga, 
Kõiv ja Poren

Südamlik kaastunne Tiidule, 
Aunele, Kaiale ja Britale kalli 

abikaasa ja ema
ELLE BLUUMI

surma puhul.

Reet ja Kaljo

Saabus kevad, lõppes lend.
Algas igavene uni...

Sügav kaastunne Estrile ja 
ta perele poja ja venna

GERT KAJAKU
surma puhul.

Daily, Hele ja Piret

Mälestame endist 
lasteaialast

GERT KAJAKUT
Südamlik kaastunne 

omastele.

Elva Lasteaed Murumuna

Sügav kaastunne 
kõigile lähedastele kalli

GERT KAJAKU
kaotuse puhul.

Naabripere Koosa

Sügav kaastunne Estrile, 
Olevile, Marianne-Liisile, 

Henrile ja Ericule 
kalli poja ja venna
GERT KAJAKU

kaotuse puhul.

Perekond Levin

GERT KAJAK

Sügav kaastunne kõigile 
lähedastele.

Pärna 1, 2, 3, 4, 5 ja 6 
elanikud

Mälestame
LEIDA ZEISIKUT
Südamlik kaastunne 

omastele.

Vaike ja Helsi

LEIDA ZEISIK

Kaastunne omastele.

Mälestab Vestre pere

Saab igaüks meist 
kingituseks aja,
ta kestust keegi 
meist ei tea...

Sügav kaastunne lähedastele 
kalli

ELLE BLUUMI
kaotuse puhul.

Monika, Veera, Mari, Enn, 
Maarja, Alla, Ago, Griša, 

Ursula, Helju ja Kalju

Ei ole sõnu, 
mis leevendaks valu...

Sügav kaastunne 
lähedastele

ELLE BLUUMI
surma puhul.

Tiiu, Silvi, Viive
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15. mai 2010

KLASSIK              
(naturaalne hall) 
tavahind 87.-/m2

kampaaniahind 

 
KLASSIK            
(värviline) 
tavahind 103.-/m2

kampaaniahind

 

A s b e s t i v a b a e t e r n i i t

67.-/m2

79.-/m2

kaetud katuse m2 maksumuse saamiseks 
korrigeeri hinda kulukoefi tsiendiga 1,15

Saadaval hästivarustatud 

ehitusmaterjalide kauplustes 

üle Eesti. Vaata lähemalt 

www.eterniit.ee või helista 610 7914.


